



**ACTIVITY:** Surfing

**CASE:** GSAF 1996.01.10

**DATE:** Wednesday January 10, 1996

**LOCATION:** The incident took place in the Indian Ocean at St Paul, Réunion Island.

**NAME:** Grégory Bénèche

**DESCRIPTION:** He was a 25-year old male.

**BACKGROUND**

**MOON PHASE:** Waning Gibbous, 83% of the moon was illuminated.

**SEA CONDITIONS:** Heavy rains in days preceding the attack had muddied the water, greatly reducing water visibility.

**TIME:** 16h00



**NARRATIVE:** Grégory Bénèche came to Reunion 18 months previously. Although he and the other surfers were aware of the heightened risk of surfing in turbid water, they had discovered a new spot and the waves were good. He entered the water with his companions at 15h30 and was bitten by a shark 30 minutes later.

**INJURY:** Fatal. The shark made a single bite.

**SPECIES INVOLVED:** A 300-kg tiger shark

**SOURCE:** R. Boucher, pers comm; Clickanoo, le journal de l'île de la Réunion, *et al*

*Il est 15h30, le 10 janvier 1996, quand Grégory Bénèche, 25 ans, se jette à l'eau en compagnie d'un ami au niveau de l'embouchure de l'étang. De fortes pluies s'étant abattues sur l'Ouest du département, les jours précédents, l'eau est particulièrement boueuse. Impossible de voir le fond et encore moins d'apercevoir un requin. Les jeunes hommes, installés dans l'île depuis un an et demi, sont conscients des risques qu'ils prennent, mais ils ne peuvent résister à l'appel de la glisse et à la découverte d'un nouveau spot. A 16 heures, soit seulement 30 minutes après qu'ils soient entrés dans l'Océan, un tigre d'environ 300 kilos attaque et tue Grégory Bénèche d'un seul coup de mâchoire.*

**Babelfish translation:** It is 15:30, on January 10, 1996, when Grégory Bénèche, 25 years, is thrown to the water in company of a friend on the level of the mouth of the pond. Strong rains s' being cut down on the West of the department, previous days, the water is particularly muddy. Impossible to see the bottom and even less to see a shark. Young men, installed in the island for one year and half, have been conscious of the qu' risks; they take, but they cannot resist the call of slips and to discovered the d' a new spot. At 4 p.m., that is to say only 30 minutes after qu' they entered l' Ocean, a tiger of approximately 300 kilos attacks and kills Grégory Bénèche d' only one blow of jaw.

**SOURCE:** <http://pagesperso-orange.fr/mika.dit.kl/html/RequinsReunion03.htm#10>

► **10 janvier 1996 :** Grégory Bénèche est attaqué à plusieurs reprises par un requin en baie de Saint-Paul. Le jeune homme est tué.

## LE 2e DRAME : UN SPOT MORTEL

Il est 15h30, le 10 janvier 1996, quand Grégory Bénèche, 25 ans, se jette à l'eau en compagnie d'un ami au niveau de l'embouchure de l'étang. De fortes pluies s'étant abattues sur l'Ouest du département, les jours précédents, l'eau est particulièrement boueuse. Impossible de voir le fond et encore moins d'apercevoir un requin. Les jeunes hommes, installés dans l'île depuis un an et demi, sont conscients des risques qu'ils prennent, mais ils ne peuvent résister à l'appel de la glisse et à la découverte d'un nouveau spot. A 16 heures, soit seulement 30 minutes après qu'ils soient entrés dans l'Océan, un tigre d'environ 300 kilos attaque et tue Grégory Bénèche d'un seul coup de mâchoire.

Depuis ce triste mois de janvier 1996, surfers et moreyeurs avaient disparu des bords de la plage de sable noir. Mais le temps aidant à effacer de la mémoire les tragédies, il y a environ quatre mois des jeunes de la côte Ouest se sont jetés à l'eau à l'endroit où Thierry Mercredi avait trouvé la mort. Par peur qu'un nouvel accident ne se produise, à la fin de l'année dernière la municipalité saint-pauloise a décidé de prévenir les baigneurs du danger qui les guette. Au niveau du cimetière marin, sur un filaois situé juste en face de la ruelle Surcouf et du côté de l'Etang, des panneaux : "Baignade interdite. Attention requin", sont apparus. Cette initiative est bien perçue par les habitués de la baie. Jean-Paul, 42 ans, pêcheur professionnel depuis 23 ans, approuve la mise en garde des éventuels nageurs : "Ces dernières années onze dispositifs de concentration de poissons ont été installés dans la baie. Les DCP ont amené des bancs de pêche-cavales et bien évidemment des requins. Il m'arrive régulièrement d'en voir entre la tonne (Ndlr : le coffre mouillé en baie de Saint-Paul) et la plage. Généralement, ils font entre deux et trois mètres de long. Cette semaine, j'ai également vu des orques non-loin de la tonne". L'épouse du pêcheur confirme par des hochements de tête et sous forme de boutade surenchérit : "La mer lé bon à Saint-Gilles, ici assise à terre".

## THE 2ND TRAGEDY: A FATAL SPOT

It is 15:30, 10 January 1996, when Gregory Benech, 25, jumped into the water with a friend at the mouth of the pond. Heavy rains had lashed the western department, the previous days, the water is particularly muddy. Can not see the bottom, let alone seen a shark. The young men settled in the island last year and a half, are aware of the risks they take, but they can not resist the appeal of skiing and the discovery of a new spot. At 16 hours, 30 minutes after they entered the ocean, a tiger about 300 pounds and kills Gregory Benèche a single shot jaw.

Since that sad January 1996, surfers and moreyeurs had disappeared from the edges of the black sand beach. But time helping to erase the memory of the tragedies, there are about four months youth from the West Coast were thrown into the water to where Thierry was killed Wednesday. Fearing another accident occurs at the end of last year the municipality Saint-Paul has decided to inform swimmers of the danger which threatens them. At the seaside cemetery, located on a casuarina trees just across the alley Surcouf and the side of the pond, signs: "No swimming. Attention Shark" appeared. This initiative is well received by the regulars of the bay. Jean-Paul, 42, a commercial fisherman for 23 years, approved the warning swimmers of potential: "In recent years eleven fish aggregating devices were installed in the bay. FADs have led banks fishing and mares of course sharks. Sometimes I regularly see between tonne (Editor's note: the chest in wet bay of St. Paul) and the beach. Generally, they are between two and three meters long. This week, I've also saw orcas not far from the ton. " The fisherman's wife confirms by nodding her head as a joke and went further: "The sea proper Saint-Gilles, seated on the ground here."

**SOURCE:** <http://mika.dit.kl.pagesperso-orange.fr/html/RequinsReunion03.htm>